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Přízemní přístup čínského premiéra na první tiskové
konferenci vzbuzuje důvěru – Global Times
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Čínský premiér Li Qiang se setkal s tiskem po ukončení prvního

zasedání 14. Národního lidového kongresu ve Velkém sále lidu v

Pekingu dne 13. března 2023. Vicepremiéři Ding Xuexiang, He

Lifeng, Zhang Guoqing a Liu Guozhong se zúčastnili tisková

konference. Foto: cnsphoto

Čínský premiér Li Qiang uspořádal v pondělí ráno svou první

tiskovou konferenci jako premiér Číny, během níž se zabýval různými

klíčovými otázkami týkajícími se čínské ekonomiky, slíbil další

stabilizaci růstu, cen a zaměstnanosti a zároveň učinil nový pokrok v

oblasti vysoce kvalitního rozvoje a podpořil soukromé podniky a

pokračující v otevírání čínského trhu světu.

Liovy poznámky, které přišly jen dva dny poté, co byl v sobotu

schválen čínským premiérem, odrážely jeho skromný přístup poté, co

pracoval na různých úrovních místní správy v ekonomických

velmocích ve východní Číně, což vzbuzuje důvěru mezi soukromými

podniky a širší čínskou stranou. společnosti o perspektivě

hospodářského a sociálního rozvoje země, uvedli ekonomové. 

Výzvy vs světlá budoucnost
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Během tiskové konference, která trvala asi 82   minut, se Li

neochvějným tónem a velkou výmluvností zabýval riziky a výzvami,

kterým čínská ekonomika čelí, a předpokládal důvěru v její budoucí

vyhlídky. 

Pokud jde o vládní cíl růstu HDP kolem 5 procent pro rok 2023, Li

řekl, že cíl byl stanoven po zohlednění všech faktorů, ale čínská

ekonomická produkce přesáhla 120 bilionů juanů, základna je velmi

vysoká a o nové výzvy není nouze. rok. "Dosáhnout cíle růstu

hrubého domácího produktu (HDP) do roku 2023 ve výši přibližně 5

procent při současném vysokém základu čínského ekonomického

výkonu není snadný úkol a vyžaduje zdvojnásobení úsilí," řekl Li. 

Premiér uvedl, že důraz bude kladen na zajištění stabilního růstu,

zaměstnanosti a cen a klíč k hledání pokroku spočívá v dosažení

nového pokroku v kvalitním rozvoji. Konkrétně Čína dobře využije

řadu politických mixů při posilování makropolitik, rozšiřování

poptávky, prosazování reforem a inovací a předcházení a zmírňování

rizik, řekl Li a dodal, že země tyto politiky v průběhu obohatí, upraví

a zlepší. implementace. 

Navzdory výzvám má Čína také řadu výhod ve svém hospodářském a

sociálním rozvoji, včetně obrovského trhu, kompletního

průmyslového systému, bohatých lidských zdrojů, pevných základů

pro rozvoj a co je nejdůležitější, pozoruhodné institucionální síly,

řekl Li a poznamenal, že je plně přesvědčen o ekonomických

vyhlídkách Číny. "[Čínská ekonomika] zlomí větry a vlny a popluje

vstříc světlé budoucnosti." 

Premiérovy poznámky, zejména jeho prostý přístup a výmluvnost,

posílily důvěru v čínský rozvoj. 

Je pozoruhodné, že po tiskové konferenci čínské akcie v pondělí

uzavřely výše, přičemž srovnávací index Shanghai Composite Index

posílil o 1,2 procenta,ve Spojených státech. 

https://www.globaltimes.cn/page/202303/1287199.shtml
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„Obecně byla [tisková konference] přízemní s lidovými jazyky,

kterým obyčejní lidé rozumí,“ řekl v pondělí Global Times Tian Yun,

ekonom z Pekingu, a poznamenal, že nejpůsobivější věcí bylo

zaměření na podpora praxe výzkumu a studií mezi úředníky na všech

úrovních. 

V rámci úsilí o zlepšení chování vlády Li řekl, že vládní úředníci na

všech úrovních budou vybízeni, aby se více zapojovali do místních

komunit, aby se dozvěděli, co lidé potřebují, a hledali jejich názory na

práci vlády. 

"Dlouho jsem pracoval na místní úrovni a mám hluboký pocit: Když

sedím v kanceláři, jsou všechny problémy, ale když jdeme do terénu,

existují řešení. Ti nejlepší jsou mezi lidmi," Li řekl. 

Během tiskové konference premiér také opakovaně odkazoval na své

zkušenosti z práce v samosprávách. Když byl dotázán na čínskou

politiku otevírání se a čínsko-americké vztahy, Li řekl, že většinu

loňského roku pracoval v Šanghaji, všichni manažeři nadnárodních

korporací, se kterými mluvil, byli optimističtí ohledně budoucnosti

Šanghaje a Číny. všichni věřili, že spolupráce je jistou cestou k

oboustranně výhodným výsledkům.

Li pokáral některé v USA, kteří v posledních letech propagovali

myšlenku oddělení s Čínou, a řekl, že by ho zajímalo, kolik lidí může

skutečně těžit z tohoto druhu humbuku. "Obklíčení a potlačení

nejsou v žádném zájmu."
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Čínský premiér Li Qiang se setkal s tiskem po ukončení prvního

zasedání 14. Národního lidového kongresu ve Velké síni lidu v

Pekingu, hlavním městě Číny, dne 13. března 2023. Foto: cnsphoto

Premiér také odrážel svůj přízemní přístup a také řekl, že věnuje

velkou pozornost tomu, co uživatele v síti nejvíce zajímá, a říká, že

jde online, kdykoli má čas, aby viděl, na co se síťoví uživatelé

zaměřují a jaké mají názory a návrhy. 

Většina lidí neustále sleduje růst HDP. Více se starají o věci, které se

dějí v každodenním životě, jako je bydlení, zaměstnání, příjem,

vzdělání, lékařské služby a životní prostředí, řekl Li. 

Li zdůraznil filozofii rozvoje zaměřenou na lidi a slíbil, že vynaloží

solidní úsilí na každý kus práce týkající se obživy lidí. Například řekl,

že Čína přijme řadu opatření ke stabilizaci zaměstnanosti se

zaměřením na podporu nových absolventů vysokých škol při hledání

zaměstnání.

Li uznal tlak na zaměstnanost i obavy z ekonomických důsledků

demografického posunu Číny, zároveň však vyjádřil důvěru a

prohlásil, že bohatá nabídka lidských zdrojů zůstává významnou
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silou Číny, protože její demografická dividenda nezmizela a její

dividenda talentů je v tvorba.

"Premiér Li je plný důvěry v čínskou ekonomiku. Jeho poznámky o

čínské ekonomice plující vstříc světlé budoucnosti jsou velmi

inspirativní," řekl v pondělí pro Global Times Li Daxiao, hlavní

ekonom společnosti Yingda Securities se sídlem v Shenzhenu.

"Zaměření na zlepšení kvality ekonomiky a životní úrovně lidí také

ukázalo velmi pragmatický přístup a cestu plnou naděje." 

Podpora soukromých firem

Další pozoruhodnou oblastí, kde Li čerpal své minulé pracovní

zkušenosti, je vládní podpora rozsáhlým soukromým firmám v zemi. 

Na otázku o možných opatřeních ke zvýšení důvěry soukromých

firem Li řekl, že pracoval v místech, kde je soukromý sektor relativně

silnější, a měl mnoho příležitostí k jednání se soukromými

podnikateli a byl si vědom jejich očekávání a obav.  

"Opravdu, po určitou dobu v minulém roce probíhaly ve společnosti

nějaké nekorektní diskuse, což vyvolalo u některých soukromých

podnikatelů obavy," řekl premiér a zdůraznil, že závazek Číny k

rozvoji soukromého sektoru je jednoznačný a pevný.

„Vytvoříme rovné podmínky pro všechny druhy podnikatelských

subjektů a dále podpoříme soukromé podnikánív růstu a prosperitě,"

řekl Li a zároveň vyzval soukromé podnikatele, aby pokračovali v

podnikatelském duchu a posílili důvěru.

Takové poznámky dále podtrhly obecný tón vládní podpory

soukromému sektoru a nabídly soukromým podnikům jasnou cestu

vpřed, uvádí Pan Helin, spoluředitel Výzkumného centra pro

digitální ekonomiku a finanční inovace na Zhejiang University.

https://www.globaltimes.cn/page/202303/1286849.shtml
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"Důraz na vývojové prostředí a prostor pro soukromé firmy nabízí

obecný směr a cestu pro rozvoj soukromé ekonomiky," řekl Pan

Global Times v pondělí. 

Na tiskové konferenci Li řekl, že vláda zintenzívní úsilí o podporu

podnikatelského prostředí, které je tržně orientované, právně

založené a internacionalizované, bude zacházet se společnostmi

všech typů vlastnictví jako s rovnými a bude chránit vlastnická práva

podniků a práva a zájmy podnikatelů v souladu se zákonem.

 

 

 


